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REVISTA PRESEI 
 

 SANITAS: Dacă în aprilie situaţia din sănătate va sta la fel de prost, sigur ajungem la grevă generală 
Sindicatele din sănătate vor declanşa greva generală în cazul în care comunicarea şi dialogul social cu Guvernul 
vor rămâne la fel de proaste şi în luna aprilie, a avertizat miercuri preşedintele Federaţiei SANITAS, Leonard 
Bărăscu, în timpul mitingului de protest care a avut loc în faţa Ministerului de Finanţe, potrivit Agerpres. 
„Oricum rămâne stabilit un miting uriaş în aprilie, indiferent de dată. Şi apoi, dacă lucrurile stau tot aşa, facem 
grevă. Grevă, pentru că vrem să facem Parlamentul să înţeleagă că nu trebuie să te joci cu sănătatea pacienţilor, a 
oamenilor, şi să nu îţi baţi joc de cei care trebuie să ofere sănătate - bună, rea, cum o consideră unii, ea trebuie 
oferită tuturor. Dacă vom avea un miting în 9 aprilie şi comunicarea va rămâne la fel de proastă şi dialogul social 
va fi la fel de prost, sigur ajungem la grevă generală”, a spus Leonard Bărăscu. 
Acesta a transmis ministrului de Finanţe că acţiunile SANITAS nu se vor opri aici. 
„Poate mişcările noastre să creeze mai mult loc liber în zona vidului care se formase la momentul acesta şi să 
putem fi interpelaţi şi să vorbim într-un dialog social despre cum putem rezolva problemele. Ne nemulţumeşte şi 
lipsa de dialog. Ne-am oprit la Ministerul Sănătăţii, şi nu cred că era momentul. Dialogul trebuia să meargă mai 
sus, la Guvern, sau poate chiar la factorii interesaţi în rezolvarea problemelor de acest gen. Am cerut întrevederi 
cu doamna Dăncilă, le-am avut la un moment dat, în anii trecuţi, acum nu le-am mai avut, şi poate dânsa este 
unul dintre guvernanţi, fiind prim-ministru, care poate rezolva această problemă. E o problemă foarte delicată 
pentru noi, şi poate mai puţin delicată pentru dumnealor. Ministrul de Finanţe are nevoie să vorbească cu noi, 
pentru că ştie că nu ne vom opri aici, şi că mişcările noastre pot duce la lucruri mult mai grave pentru sistem în 
general”, a afirmat preşedintele SANITAS. 
Acesta a explicat motivele pentru care sindicaliştii din Sănătate au protestat în faţa Ministerului de Finanţe. 
„Protestul de astăzi a fost cerut de oamenii din ţară, de colegii noştri din toată ţara, în ultimul Consiliu Naţional 
SANITAS, de acum câteva săptămâni, în care ei au spus că această ordonanţă 114 impietează creşterea salarială şi 
pentru colegii care ar fi trebuit să primească. Infirmieri, brancardieri, farmacişti, chimişti - poate nu i-am numit pe 
toţi - trebuie să primească şi ei 25% din bucata care a rămas ca salarizare între 2018 şi 2022. Să spunem că a fost 
1.000 de lei, se împărţea la 4, deci trebuia să primească 250 de lei. Ei primesc aceşti bani, dar toate drepturile pe 
care le aveau peste, inclusiv sporurile, sunt raportate la salariul din 2018 şi nu la salariul crescut din 2019. Nu ştiu 
cum poţi să acorzi ceva. Aşa sunt plătite şi gărzile, şi toate alte drepturi pe care le avem. Nu mi se pare corect să 
aplici la 2018 în această ordonanţă şi să strici un întreg eşafodaj pe care ne-am bazat, tot împreună cu ei, şi prin 
legea salarizării, care şi acum arată, o dată în plus, cât e de proastă, ca unii dintre colegii noştri să nu primească 
aceste gărzi”, a spus Leonard Bărăscu. 
Liderul sindical a cerut, totodată, eliminarea inechităţilor existente la acordarea sporurilor. 
„Cerem salariul la zi, la el să fie plătite toate drepturile din 2019, inclusiv sporurile, gărzile şi aşa mai departe, 
cerem ca toţi aceşti bani, această finanţare a creşterii să vină de la bugetul de stat, de la fondurile asigurărilor de 
sănătate, vrem eliminarea inechităţilor în ceea ce priveşte regulamentul de sporuri. Pe înţelesul tuturor: un 
doctor de la Spitalul de Urgenţă Bucureşti, unde lumea apelează în primul rând, primeşte mai puţin, ca şi spor la 
salariu, decât cel care îl trimite pe pacient de la judeţele din jur, şi n-am nimic cu cei din Ialomiţa, Călăraşi şi aşa 
mai departe; ei primesc mult mai mult, aproape dublu faţă de cei din Bucureşti de la Urgenţă, pentru că ţin de 
anumite părţi administrative diferite. Ministerul Sănătăţii, care nu poate acorda mai mult decât Consiliul Judeţean 
sau local, aici intervenind şi în acel procent de 30%. Consiliul Judeţean are mai puţin acel 30%, Ministerul Sănătăţii 
are foarte multe unităţi care cadrează cu aceste sporuri. Este strigător la cer să plăteşti mai puţin pe cei care 
muncesc, e ceva nou la noi”, a adăugat Leonard Bărăscu. 
Acesta a explicat şi importanţa pentru sindicalişti a finalizării Contractului Colectiv de Muncă. 
„Şi nu în ultimul rând, Contractul Colectiv de Muncă, acesta e foarte important pentru noi. Nu îl avem de 2 ani, 
ne-am oprit în acest moment, mai avem multe de discutat pe el, au rămas multe articole din urmă de discutat şi 
nu avem o situaţie de viitor care să spună că vom încheia un contract colectiv de muncă la nivel de sector, şi asta 
deranjează foarte mult. Pentru că la el se raportează şi zilele colegilor de concedii, de condiţiile de muncă, şi alte 
lucruri care ţin de el, mai puţin de salarizare, care este fixată prin legea 153”, a declarat preşedintele SANITAS. 
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Peste 100 de membri ai Federaţiei Sanitas au protestat, miercuri, în faţa Ministerului de Finanţe, nemulţumiţi de 
efectele OUG 114/2018 asupra celor care activează în domeniul sănătăţii, asistenţei sociale şi medicinei şcolare. 
 (Sursa: Agerpres) 

 

 Protestul „15 minute”. „Dacă şi tu, poliţist român, îţi doreşti ca România să aibă autostrăzi”. Un sindicalist îi 
îndeamnă pe poliţişti să susţină protestul pentru construcţia de autostrăzi 
Vicepreşedinte Sindicatului Naţional al Poliţiştilor din România SNPR DECUS, Bogdan Bănică, a anunţat, pe 
Facebook, că susţine demersul suceveanului care a construit primul metru de autostradă din Moldova, propunând 
ca toţi poliţiştii să-şi ia pauza de masă vineri, 15 martie, la ora 15.00. 
"Înainte de a fi poliţist, sunt român. Înainte de a fi poliţist sunt bucovinean, sucevean, un simplu cetăţean al 
acestei ţări revoltat de ignoranţa conducătorilor, indignat de rânjetul sarcastic al celor ce ne-au umilit la propriu 
ani în şir, încurajaţi de indiferenţa şi neimplicarea noastră.Iar când un seamăn reuşeşte, într-un mod cât se poate 
de inedit, să atragă atenţia cu privire la una dintre problemele reale ale societăţii, nu pot rămâne impasibil. Voi 
spune #DA provocării lansate de Stefan Mandachi, aceea de a ne opri din orice activitate profesională pe 15 
martie, la ora 15.00, pentru 15 minute", a scris, pe Facebook, vicepreşedintele Sindicatului Naţional al Poliţiştilor 
din România SNPR DECUS. 
Bogdan Bănică propune ca, în semn de susţinere faţă de demersul suceveanului Ştefan Mandachi, cel care a 
construit singur primul metru de autostradă din Moldova, toţi poliţiştii din ţară să-şi ia pauza de masă vineri, 15 
martie, la ora 15.00, timp de 15 minute, având în vedere că agenţii nu au voie să protesteze din cauza calităţii de 
funcţionar public. 

"⚠️ ATENŢIE! Fiecare poliţist beneficiază, în timpul programului de lucru, de 20 de minute pauză de masă. Ce-ar 
fi ca toţi poliţiştii din această ţară să-şi ia pauza de masă vineri, 15 martie, fix la ora 15.00? Nimic ilegal. Doar că 
astfel ne vom putea manifesta şi noi, angajaţii Ministerului Afacerilor Interne, nemulţumirea generalizată, astfel 

vom putea fi #alături de un român cu iniţiativă. ⚠️ 🆘 Dacă şi tu, poliţist român, îţi doreşti ca România să aibă 
autostrăzi, hai să ne unim. #Şîeu vreau autostrăzi în România...măcar una în Moldova! #share Vineri, 15 martie, ne 
luăm pauza de masă la ora 15.00, distribuie #şîtu să tragem acest semnal de alarmă!‼️", a conchis liderul de 
sindicat. 
Afaceristul Ştefan Mandachi, din Suceava, a construit primul şi singurul metru de autostradă din Moldova şi îi 
provoacă pe români să se alăture protestului lui: să oprească activitatea în 15 martie, la ora 15, timp de 15 
minute. Mai mulţi oameni de afaceri s-au alăturat deja demersului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor, despre protestul de 15 minute pentru autostradă: Înţeleg problema, trebuie să 
accelerăm/ Şef CNAIR: Este clar un semnal de alarmă 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a declarat, miercuri, că a înţeles clar mesajul protestului de 15 minute 
pentru autostrăzi, promiţând că în acest mandat va fi o prezenţă mai activă pe şantiere, astfel încât să fie 
concretizate cât mai multe lucrări, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Întrebat, miercuri, de presă, la Câmpia Turzii, pe şantierul Autostrăzii Transilvania, cum comentează protestul „15 
minute”, Răzvan Cuc a declarat că a discutat cu şeful CNAIR, cu secretarii de stat din Ministerul Transporturilor şi 
cu colegii din alte ministere pentru deblocarea problemelor administrative, în obţinerea avizelor cât mai repede 
pe hotărârile de Guvern privind exproprierile. 
”Eu am înţeles mesajul foarte clar şi cred că toţi românii au înţeles mesajul. Tocmai de asta o să vedeţi că în acest 
mandat voi fi o prezenţă foarte activă pe şantiere şi când va fi vorba de implementarea proiectelor. Am discutat 
cu domnul Neaga şi cu secretarii de stat din minister şi cu colegii din alte ministere să ne ajute în deblocarea 
problemelor administrative, în obţinerea avizelor cât mai repede pe hotărârile de Guvern pentru exproprieri. 
Înţeleg problema, sunt în asentimentul tuturor că trebuie să accelerăm. Dacă în primul mandat al meu am lansat 
proiecte de 3 miliarde de euro, în acest mandat îmi doresc să avem poate şi mai multe proiecte lansate dar, în 
acelaşi timp să avem concretizaţi cât mai mulţi kilometri de autostradă, vorbesc stadiul fizic implementat”, a spus 
Cuc. 
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Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, şi şeful CNAIR, Narcis Neaga, au vizitat, miercuri, lucrările la loturile din 
Autostrada Transilvania Iernut – Cheţani şi Cheţani - Câmpia Turzii. 
Cuc a apreciat că stadiul fizic al lucrărilor este ”acceptabil”. 
Omul de afaceri Ştefan Mandachi, din Suceava, a construit primul şi singurul metru de autostradă din Moldova şi îi 
provoacă pe români să se alăture protestului lui: să oprească activitatea în 15 martie, la ora 15, timp de 15 
minute. Mandachi îi provoacă pe Ion Ţiriac, Gigi Becali şi Viorel Cataramă. 
Cataramă a acceptat provoarea şi, la rândul său, a lansat noi provocări, către alţi oameni de afaceri care să 
participe la protestul de 15 minute. 
Şef CNAIR despre protestul de 15 minute: Este clar un semnal de alarmă 
Şeful CNAIR, Narcis Neaga, susţine că protestul de 15 minute al anteprenorilor români care îşi doresc autostrăzi 
este un semnal de alarmă pe care l-a recepţionat şi va ţine cont de el, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Întrebat, miercuri, de presă, la Câmpia Turzii, pe şantierul Autostrăzii Transilvania, despre protestul de 15 minute, 
Narcis Neaga a declarat că mesajul l-a recepţionat atât personal, cât şi împreună cu colegii din CNAIR. 
”Este clar un semnal de alarmă pe care l-am recepţionat şi personal şi împreună cu colegii din companie. Chiar 
ţinem cont de acest protest în sensul că încercăm şi suntem convinşi că vom merge spre îmbunătăţirea 
performanţelor companiei”, a spus Neaga. 
Întrebat, de asemenea, dacă vorbeşte despre o restructurare a CNAIR, Neaga a răspuns afirmativ, precizând că nu 
este vorba despre concedieri, ci despre o eficientizare a companiei. 
”Reorganizarea a început din 2014, compania s-a reorganizat, s-a restructurat. Şi noi ne confruntăm cu o criză de 
forţă de muncă, de profesionişti în ceea ce priveşte analiza contractelor, managementul de contract. Aşa cum se 
resimte în toată România o criză a forţei de muncă, şi noi ne confruntăm cu această criză. Deci nu spunem că 
acest protest a fost momentul zero, dar nu ţi-e totuna când vezi un asemenea impact şi chiar ne-a atins şi pe noi”, 
a subliniat şeful CNAIR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis retrimite bugetul la Parlament. Florin Iordache: Nu facem modificări 
Președintele Klaus Iohannis, a susținut miercuri, 6 martie, o declarație de presă, la Palatul Cotroceni. Șeful statului 
a transmis că va retrimite bugetul pe 2019 în Parlament pentru a fi corectat și îmbunătățit. 
 ACTUALIZARE.  Social-democrații spun că nu vor face modificări pe legea bugetului. 
„Calculele pe care le-am văzut, toate acele alegații pe care le-a prezentat președintele nu se susțin. (Reporter: 
deci nu veți face nicio modifcare?) Nu. Este un buget cu o creștere economică suficientă, care asigură pe de-o 
parte finanțarea acelor cheltuieli și acelor investiții pe care noi ni le-am asumat în programul de guvernare. ”, a 
spus deputatul PSD Florin Iordache. 
 „Decizia de astăzi a Curții Constituționale cu privire la legea plafoanelor demonstrează încă o dată, dacă a fost 
nevoie, că PSD legiferează nu numai imoral și prost, dar și neconstituțional. După cum ați aflat, Curtea a hotărât 
că una dintre legile pe care le-am contestat, se numește Legea plafoanelor, a fost adoptată de majoritatea 
pesedistă cu încălcarea tuturor normelor constituționale. 
În ceea ce privește legea bugetului de stat, nu voi comenta decizia Curții, dar dincolo de aspectele de 
constituționalitate, bugetul rămâne unul bazat pe cifre false, pe bani pe care Guvernul în realitate nu îi are, croit 
greșit, împotriva tuturor obiectivelor majore ale românilor. Pe scurt, rămâne bugetul rușinii naționale! 
Cel mai slab guvern din istoria postdecembristă, un guvern pesedist al imposturii și incompetenței, a creat un 
buget pe măsura sa. 
Bugetul pe anul 2019 este construit pe un scenariu fantezist, fără garanții privind punerea în aplicare, fapt 
confirmat de instituțiile europene și de alte instituții internaționale. Este un buget care pune în discuție 
respectarea tratatelor internaționale la care România este parte, dar, din nefericire, și a legislației în domeniu. 
Bugetul pentru acest an, bugetul prezentat de PSD în acest an și votat de majoritatea pesedistă, a fost gândit 
pentru a servi în principal intereselor politice ale unui grup restrâns. PSD urmărește o agendă care nu are legătură 
nici cu economia, nici cu situația românilor și nici cu dezvoltarea reală a țării. 
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În timp ce bugetul prevede o creștere enormă a sumelor alocate partidelor, sume de care, bineînțeles, PSD 
beneficiază cel mai mult, ni se spune cu cinism, de către PSD, că nu se găsesc bani pentru a mări la timp alocațiile 
copiilor. 
Guvernul este disperat să facă rost de bani și inventează măsuri care sfidează nu numai logica economică, ci și 
bunul simț. 
Faptul că apar peste noapte inițiative precum Ordonanța lăcomiei sau, mai nou, intenția disperată a PSD de a 
pune mâna pe rezerva de aur a României arată că nici măcar PSD nu are încredere că bugetul lor poate fi realizat 
și, de aceea, se caută noi și noi soluții extreme pentru a face rost de bani. 
Cine va deconta nota pentru dezastrul propus de PSD în economie? Din păcate, răspunsul este simplu: cetățenii și 
mediul privat. Prețuri în creștere, taxe și impozite suplimentare, aceasta este oferta generoasă a PSD. 
Degeaba PSD strigă sus și tare, pe toate canalele, că de vină sunt alții. Tot timpul de vină sunt alții. 
Nu, nu sunt alții! 
Principalul vinovat pentru că România nu s-a dezvoltat mai mult în ultimii ani este PSD! 
Efectele acestei guvernări dezastruoase trebuie limitate și nu voi ezita nicio clipă să contest orice măsură care 
afectează cetățenii români, buna funcționare a statului și economia de piață. 
Vedem cum liderii și propaganda PSD repetă în mod obsesiv că acest buget este unul al investițiilor și că principalii 
beneficiari sunt comunitățile locale. 
Dar, în realitate, Bugetul pesedist prevede o reducere semnificativă a cheltuielilor pentru investiții din bugetele 
locale. 
Se prevede o sumă de 1,2%. Este cea mai scăzută valoare a ponderii în PIB din ultimii 10 ani, iar investițiile 
anunțate pentru 2019 sunt cu un miliard mai mici față de cele din 2018. Acesta este marele buget de investiții, 
care taie un miliard! 
Dar întreb și eu acum: cine a oprit PSD să facă investiții majore încă de acum doi ani, de când a intrat la 
guvernare? De ce, din 2016 încoace, albirea dosarelor liderilor PSD continuă să fie prioritatea zero pentru ei, în 
locul construirii de autostrăzi și spitale? 
Am afirmat și repet, guvernarea PSD a eșuat! 
Dacă PSD nu e în stare să guverneze pentru cetățean, atunci să plece de la guvernare și să lase pe alții care se 
pricep. PSD este singurul vinovat pentru toate aceste întârzieri ale bugetului. 
Având în vedere toate acestea, voi retrimite Parlamentului, pentru corectură și îmbunătățire, Legea Bugetului 
pentru 2019. 
Mesajul este simplu: faceți un buget sănătos pentru România! 
Parlamentul are ocazia, dar, în primul rând, responsabilitatea, să facă rapid corecțiile necesare, astfel încât 
bugetul chiar să fie unul pentru dezvoltarea României”, transmite Klaus Iohannis. 
Curtea Constituţională a României a respins, miercuri, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis privind Legea 
bugetului de stat pe anul 2019. Șeful statului l-a numit, zilele trecute, „bugetul rușinii naționale”. 
Pe 22 februarie, şeful statului a trimis CCR o sesizare de neconstituţionalitate asupra Legii bugetului de stat pe 
anul în curs. 
În documentul transmis CCR, preşedintele arată, printre altele, că Legea bugetului a fost adoptată cu încălcarea 
rolului şi atribuţiilor Consiliului Fiscal, care trebuia să emită o opinie cu privire la toate amendamentele admise pe 
parcursul dezbaterilor parlamentare. 
Klaus Iohannis spune că nu a fost respectată nici atribuţia Consiliului Fiscal de a emite o opinie cu privire la 
declaraţia de conformitate semnată de prim-ministru şi ministrul Finanţelor Publice. 
El invocă şi adoptarea acestei legi cu încălcarea principiilor şi reglementărilor privind responsabilitatea fiscal-
bugetară. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Ministrul Finanţelor: Din momentul emiterii motivării CCR, putem avea bugetul în Monitorul Oficial într-o zi, 
două/ Ce spune despre alocaţii 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a explicat, miercuri seara, care este situaţia legată de bugetul 
pentru 2019, în condiţiile în care Curtea Constituţională a respins sesizarea preşedintelui în ceea ce priveşte legea 
bugetului pentru 2019. 
„În primul rând, să vă fac un scenariu cu limitele, minime şi maxime, pentru aprobarea unui buget. În mod normal, 
din momentul emiterii motivării Curţii, putem avea, într-o zi sau două, în Monitorul Oficial (n.red. - MO) întregul 
buget”, a precizat Eugen Teodorovici, miercuri seara, la România TV. 
Ministrul Finanţelor a susţinut că dacă astăzi, de exemplu, CCR ar fi dat motivarea, atunci bugetul pentru 2019 ar 
putea fi publicat în Monitorul Oficial luni sau marţi. 
Bugetul de stat pentru 2019 a fost adoptat de Parlament la data de 15 februarie, cu aproximativ două luni 
întârziere faţă de data când ar fi trebuit adoptat. Preşedintele Klaus Iohannis a contestat Legea bugetului pentru 
2019 la Curtea Constituţională şi l-a retrimis Parlamentului. 
Curtea Constituţională a respins, miercuri, sesizarea lui Klaus Iohannis pe Legea bugetului pe 2019, însă a admis 
obiecţia sa în legătură cu plafoanele unor indicatori specificaţi în cadrul fiscal-bugetar pe anul 2019. Prima 
obiecţie de neconstituţionalitate pe legea bugetului a fost respinsă cu majoritatea de voturi, iar cea de-a doua 
obiecţie referitoare la Legea plafoanelor bugetare a fost admisă cu unanimitate de voturi. Judecătorii CCR au 
motivat, după admiterea sesizării pe plafoanele bugetare, că nu a fost respectat parcursul legislativ. 
„Orice întârziere a acestui buget duce, lunar, un minus în bugetele locale de aproximativ 300 de milioane de lei 
(...), pentru că impozitul pe venit nu mai este cel de 100%, cum prevede legea bugetului, ci acela din Legea 273. 
Probabil că primarii PNL sunt şi dânşii la fel de nemulţumiţi ca oricare alţi primari din ţară, dar probabil că strâng 
din dinţi fiind preşedintele domniilor lor n-au ce să spună, dar suntem afectaţi cu toţii. Eu nu cred că domnia sa 
vrea să-mi facă mie la buget o economie. (...) La bugetele locale avem 4,6 miliarde de lei în plus faţă de anul 
trecut, nu un miliard în minus”, a adăugat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a reamintit că pentru Autostrada Unirii, Iaşi - Tîrgu Mureş, în legea bugetului sunt alocaţi bani 
pentru proiectul tehnic. 
„Pentru Sănătate, avem cu 6 miliarde de lei în plus faţă de 2018, adică 50,2 miliarde de lei. Toate programele 
naţionale de sănătate, fie la minister, fie la Casă, au, pentru prima oară, buget 100% alocat, pentru a nu mai fi 
niciun fel de probleme în timpul anului”, a completat Teodorovici. 
Oficialul de la Finanţe s-a referit şi la faptul că preşedintele a retrimis Parlamentului bugetul pentru 2019 pentru 
reexaminare. 
„Mi-aş dori foarte mult să văd o analiză pe care preşedinţia o pune în mod public spre consultare, pentru 
dezbatere - piedici am văzut că sunt foarte multe, dar nejustificate. Noi am prezentat public sumele de unde vin 
aceste sume, dar din partea preşedintelui critici fără argumente”, a mai spus Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor a mai susţinut că s-ar fi aşteptat să fie sunat de preşedinte, dacă dorea mai multe cifre, dar nu 
se doreşte o asemenea analiză. 
Teodorovici: Guvernul va lua imediat o măsură ca alocaţiile să fie asigurate 
Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor Publice, a susţinut, miercuri seara, că Executivul va acorda alocaţiile 
majorate pentru copii oricât ar încerca preşedintele să stopeze această creştere. 
„Am văzut că sunt unii de la PNL, în special, şi domnul preşedinte care se bucură, sperând că decizia se referă la 
acea creştere a deficitului. Sunt convins că motivul pentru care Curtea a reţinut acest capăt de acuzare, dacă pot 
spune aşa, este acela legat de procedura parlamentară pentru legea privind plafoanele. Trebuie să existe o 
corelare între legea plafoanelor şi cea cu bugetul - adică nu putem avea o legea plafoanelor cu plafoane mai mici 
şi să permită un buget mai mare”, a spus Eugen Teodorovici, miercuri seara, la România TV. 
Legea plafoanelor stabileşte un deficit bugetar de 2,55%, iar actualul buget este făcut pe un deficit de 2,76%. 
„Mămicile care aşteaptă pentru copiilor alocaţiile majorate trebuie să se gândească la următorul lucru: oricât ar 
încerca şi PNL-ul şi domnul preşedinte Iohannis să stopeze această măsură va fi un eşec. Guvernul va lua imediat o 
măsură ca aceste alocaţii să fie asigurate de către Guvern aşa cum am promis”, a adăugat Teodorovici. 
Legea bugetului prevedea majorarea alocaţiilor pentru copii de la 84 de lei la 150 de lei, de la 1 martie, dacă 
bugetul ar fi intrat în vigoare. Bugetul de stat pentru 2019 a fost adoptat de Parlament la data de 15 februarie, cu 
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aproape două faţă de data la care ar fi trebuit să fie adoptat, dar a fost retrimis de preşedintele Klaus Iohannis în 
Parlament pentru reexaminare. 
Ministrul Finanţelor a susţinut, miercuri seara, că bugetul pentru 2019 poate fi adoptat de către Parlament în doar 
două zile de când începe reexaminarea şi să apară în Monitorul Oficial imediat ce este adoptat. 
 (Sursa: Romania TV) 
 

 Vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, încă un avertisment pentru Guvernul României: 
Sunt preocupări din ce în ce mai mari/ Dăncilă: Am avut un dialog constructiv 
Prim-vicepreşedintele Frans Timmermans i-a transmis premierului Viorica Dăncilă, la a doua întâlnire pe care au 
avut-o în ultima lună, că există îngrijorări tot mai mari legate de evoluţiile din ultima perioadă în ceea ce priveşte 
domeniul justiţiei. 
Dăncilă, după discuţia cu Timmermans: Am avut un dialog constructiv 
Viorica Dăncilă a declarat miercuri că a avut un dialog constructiv cu prim-vicepreşedintele Comisiei, Frans 
Timmermans,întâlnire despre care a făcut precizări şi CE, care a anunţat într-un comunicat, că Timmermans i-a 
spus premierului că există îngrijorări tot mai mari legate de evoluţiile recente. 
"Astăzi m-am întâlnit cu Frans Timmermans. Am avut un dialog constructiv. Ne vom întâlni şi la vizita pe care 
domnia sa o va face în România. Mi-a arătat aprecierea pentru modul în care România a avut-o la Preşedinţia 
Consiliului UE", a declarat Viorica Dăncilă, la Antena 3. 
Vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, încă un avertisment pentru Guvernul Dăncilă: Sunt 
preocupări din ce în ce mai mari 
„Prim-vicepreşedintele Timmermans şi prim-ministrul Dăncilă s-au întâlnit pentru a doua într-o singură lună şi au 
avut o discuţie deschisă şi onestă. Au abordat subiectul problemelor referitoare la Mecanismul de Verificare şi 
Cooperare, iar prim-vicepreşedintele CE a exprimat preocupări din ce în ce mai mari în legătură cu actuala situaţie 
şi cu cele mai recente evoluţii. A transmis că este urgent să existe un progres asupra problemelor ridicate în 
săptămânile ce vor veni. Au decis amândoi să aranjeze o întâlnire, săptămâna viitoare, a experţilor din România şi 
Comisia Europeană pentru a discuta despre problemele vizate”, a transmis Comisia Europeană. 
Într-o scrisoarea adresată recent premierului român de către Frans Timmermans, acesta din urmă atrăgea atenţia 
asupra modificărilor în legislaţia din domeniul justiţiei, precizând că aceste probleme au o relevanţă directă în 
contextul preocupărilor care durează de mult timp, evidenţiate în raportul MCV. 
Timmermans a reamintit că în raport au fost expirmate îngrijorări referitor la Secţia pentru investigare a 
infracţiunilor din justiţie. Prim-vicepreşedintele CE a cerut ca autorităţile române să se abţină de la orice măsuri 
care ar inversa progresele obţinut de ţara noastră de-a lungul anilor. 
Guvernul a adoptat, marţi, modificarea OUG 7 pe legile justiţiei, în ciuda avizului consultativ negativ al CSM. 
Tudorel Toader a anunţat, la finalul şedinţei Executivului, că actul normativ conţine cinci modificări, între care se 
numără şi cele privind delegările în funcţiile de conducere ale parchetelor şi posibilitatea ca un judecător să 
candideze la şefia parchetelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Moțiunea împotriva ministrului Justiției, amânată cu o săptămână, din lipsă de cvorum. L. Dragnea: Există o 
stare de nemulțumire pe care n-avem de gând s-o ascundem 
Votarea moțiunii simple împotriva ministrului Justiției a fost amânată. Opoziția nu a putut asigura cvorumul de 
ședință, după ce parlamentarii puterii au ales tactica boicotului. PSD îi dă și un ultimatum ministrului Tudorel 
Toader - îi cere să-și asume adoptarea ordonanțelor care vizează Codurile Penale și completurile de 5 judecători. 
Schimbarea lui Toader va fi analizată de liderii coaliției împreună cu premierul Viorica Dăncilă. 
Sala de plen a rămas goală după ce social democrații au decis într-o ședință fulger să nu participe la votarea 
moțiunii. 
Aflată în inferioritate numerică, opoziția nu a putut să asigure cvorumul. 
Social democrații i-au reproșat în ultima vreme lui Tudorel Toader că tergiversează punerea în aplicare a unor 
decizii date de Curtea Constituțională. 
Acum îi dau un avertisment ministrului Justiției. 
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Ministrul Justiției a declarat marți la Parlament că nu își va lua un angajament public pentru că va rămâne în limita 
competenţelor sale de ministru, acelea de a propune și nu de a decide adoptarea unui act normativ. 
Liderii coaliției și premierul vor avea o discuție luni cu Tudorel Toader. 
El are susținerea șefului ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, dar a pierdut sprijinul UDMR, formațiune care susține 
coaliția de guvernare. 
__________________________________________ 
UPDATE Declarații politice ca urmare a amânării moțiunii: 
Liviu Dragnea, președintele PSD: "PSD nu îi reglează problemele cu un ministru, cu un membru al Cabinetului cu 
mâna Opoziției. Există o stare de nemulțumire pe care n-avem de gând s-o ascundem, în rândul parlamentarilor 
și nu numai. Lucrurile trebuie tranșate și limpezite într-un fel sau în altul, pentru că au fost declarații 
contradictorii și din partea domnului ministru Toader, sau neclare, și din partea unor colegi de-ai noștri. Sunt 
niște decizii luate în Comitetul Executiv Național care trebuie lămurite". 
Raluca Turcan, liderul deputaților PNL: "Fuga din plen a celor din PSD-ALDE, la votul pe moțiunea simplă, 
reprezintă, de fapt, o formă de șantaj instituțional la adresa lui Tudorel Toader. S-au folosit de Camera 
Deputaților pentru a pune presiune pe ministrul Justiției să rezolve temele de parcurs pe care i le-au stabilit: 
modificările la Codul Penal și legea amnistiei și grațierii". 
Cristian Rădulescu, deputat PSD: "Nu a dat ordonanța pe coduri, stăm cu codurile care sunt constituționale pe 
care dânsul nu le-a făcut, ordonanța prin care se permite revizuirea celor care se consideră nevinovați n-a făcut-
o, deci dânsul ăși face o agendă proprie...". 
UPDATE Actuala coaliție a preferat astăzi, în Camera Deputaților, să folosească strategia Opoziției pentru a 
pune mai  multă presiune pe ministrul Justiției, Tudorel Toader, a transmis Marius Vulpe, de la Parlament. Încă 
de ieri liderii PSD l-au avertizat că, în condițiile în care nu va veni cu mult-doritele ordonanțe pe Codul Penal și 
Codul de Procedură Penală și pe revizuirea sentințelor date de completurile de cinci judecători, ministrul de resort 
riscă fie demiterea, fie demisia. Din această cauză, astăzi, înainte de votul final pe moțiunea simplă, social-
democrații s-au reunit într-o ședință și au decis să boicoteze ședința de plen, pentru a nu se îndeplini 
cvorumul. Potrivit unor surse din cadrul PSD, Tudorel Toader va avea timp până săptămâna viitoare să vină cu 
respectivele acte normative. O discuție în Coaliție va avea loc chiar luni. Tot luni va exista o ședință a BPN al PSD. 
Moțiunea este un instrument pentru PSD de a pune presiune pe ministrul Justiției. 
 UPDATE Inițiatorii moțiunii simple pe Justiție își fac acum ultimele calcule și totul depinde atât de votul 
minorităților și a celor din UDMR, dar mai ales de comportamentul celor din PSD, a transmis Marius Vulpe, din 
Parlament. Votul unei moțiuni simple se face cu votul parlamentarilor prezenți. La ora 11.30 urmează să aibă loc 
o ședință de grup a parlamentarilor PSD, iar acolo se iau în calcul trei variante de acțiune: fie parlamentarii PSD 
nu vor vota și vor rămâne în bănci în momentul votului, fie vor vota împotrivă, fie nu-și vor mobiliza propriii 
parlamentari. Asta deoarece parlamentarii PSD sunt nemulțumiți de tergiversarea ministrului Justiției în legătură 
cu o ordonanță de urgență pe Codul Penal și pe Codul de Procedură Penală, dar mai ales a acelei ordonanțe care 
ar trebui să pună în vigoare decizia CCR privind completurile de cinci judecători. În momentul de față, potrivit 
unor surse social-democrate, cei de la PSD vor să-i dea un avertisment ministrului Justiției. De cealaltă parte, 
liberalii mizează pe 120 - 130 de voturi din partea PNL, USR, PMP și a neafiliaților și, mai ales, pe voturile 
Uniunii.Însă, chiar și cu voturile celor de la UDMR, nu au o majoritate clară. De aceea ei depind de voturile celor 
17 reprezentați ai minorităților, care ar putea să le ofere acel scor minim necesar de 165 de voturi. Dar dacă PSD 
absentează astăzi de la vot, atunci numărul de care are nevoie Opoziția pentru a trece această moțiune simplă va 
fi mult mai mic. Cei de la PSD susțin că, dacă moțiunea va trece, vor lua în calcul retragerea sprijinului politic 
pentru Tudorel Toader. 
 Deputații PNL și USR sunt cei care au iniţiat moţiunea şi cer demisia lui Tudorel Toader,pe care îl acuză că a făcut 
un pact cu Puterea pentru a proteja interesele unor lideri acuzați de corupție. 
Surpriza a venit de la social-democrați, care au criticat modificările aduse de Tudorel Toader Ordonanței 7. 
Chiar dacă moţiunea ar trece, premierul decide dacă ministrul va fi demis sau nu. 
Kelemen Hunor, la TVR: «Nu îl vom susține pe domnul Toader de data aceasta. Nu putem să fim luați așa, (...) să 
părem că am lucrat degeaba, că am fost pur și simplu 'idioții utili' ai nu știu cui». 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 CANDIDATURA Laurei Codruţa Kovesi: Conferinţa Preşedinţilor decide, joi, echipa de negociere a PE pentru 
şefia Parchetului UE 
Conferinţa Preşedinţilor, formată din Antonio Tajani şi liderii de grupuri politice, va decide, joi la Bruxelles, de la 
ora 11.00, echipa de negociere a PE cu reprezentanţii Consiliului UE pentru numirea procurorului-şef european. 
Prima alegere în Comisiile CONT şi LIBE a fost Laura Codruţa Kovesi. 
Grupul Partidului Popularilor Europeni (PPE) va fi reprezentant în şedinţă de joi de europarlamentarul PNL 
Marian-Jean Marinescu, anunţul fiind făcut chiar de euroales. Liberalul a adăugat că va susţine, la Conferinţa 
Preşedinţilor, ca echipa de negociere a PE să fie formată din trei persoane. 
„Voi reprezenta PPE in Conferinţa preşedinţilor de mâine dimineaţa (joi - n.r.), când se va decide cine va face 
parte din echipa de negociatori a Parlamentului European pentru desemnarea, în urma negocierilor cu Consiliul, a 
viitorului procuror şef al Parchetului European”, a scris Marian-Jean Marinescu, miercuri seară, pe Facebook. 
România nu va face parte din echipa celor trei ambasadori care vor reprezenta Consiliul UE la negocierile cu PE 
pentru numirea şefului Parchetului European, procedura referindu-se la trei state ce vor deţine Preşedinţia 
rotativă. Când un candidat are aceeaşi naţionalitate ca unul din statele ce îşi deleagă un reprezentant la negocieri, 
regulamentul Consiliului UE prevede că următorul stat membru ce va deţine Preşedinţia va trimite un ambasador 
în locul celui de dinainte. 
Prin urmare, din partea Consiliului vor fi prezenţi la negocieri reprezentanţii Finlandei, Croaţiei şi Portugaliei, 
următoarele preşedinţii ale Consiliului care nu au candidaţi pentru Procurorul European, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, Romain Sadet, reprezentant al Biroului de Presă al Consiliului UE. 
Referitor la decizia desemnării candidatului pentru şefia Parchetului UE, europarlamentarul Cristian Preda a spus, 
pentru MEDIAFAX, că Legislativul european şi-ar dori ca negocierile cu cei din Consiliul UE să fie în următoarele 
două săptămâni iar votul în Parlamentul PE cel mai probabil va fi în martie, cel târziu aprilie. 
Conferinţa Preşedinţilor are loc după ce în urma unui vot secret, Comisia LIBE a Parlamentului European a 
selectat-o pe Laura Codruţa Kövesi pe primul loc în lista de candidaţi pentru postul de procuror-şef european. 
Rezultatul a fost: Laura Codruţa Kövesi -26 de voturi, Jean-François Bohnert (Franţa) -22 voturi, iar Andrés Ritter 
(Germania)- 1 vot. Kovesi a fost preferată şi în Comisia CONT cu o zi înainte. 
În schimba, în urma votului reprezentanţilor permanenţi ai statelor în Consiliul Uniunii Europene, Jean-François 
Bohnert s-a clasat pe primul loc pe lista pentru desemnarea procurorului-şef european, fiind urmat de Laura 
Codruţa Kovesi, din România, şi de germanul Andres Ritter. 
Având în vedere că Laura Codruţa Kovesi este candidatul ales de comisiile parlamentare pentru funcţia de 
procuror-şef european, iar Consiliul UE a stabilit ca Jean-François Bohnert să fie desemnat pentru şefia 
Parchetului UE, o negociere va avea loc între Parlament şi Consiliu, pentru a ajunge la un consens. 
Parchetul European, care ar urma să fie operaţional în 2020, va fi un birou independent însărcinat cu investigarea, 
urmărirea şi aducerea în faţa justiţiei a infracţiunilor împotriva bugetului UE, cum ar fi frauda, corupţia sau frauda 
transfrontalieră cu TVA de peste 10 milioane de euro. Lista infracţiunilor va putea fi extinsă în viitor pentru a 
include, de exemplu, activităţi teroriste. 
Până în acest moment, 22 de state membre s-au alăturat Parchetului European. Cele cinci state care nu participă 
încă (Suedia, Ungaria, Polonia, Irlanda şi Danemarca) se vor putea alătura în orice moment. 
EPPO va avea sediul central în Luxemburg si va fi compus dintr-un procuror-şef şi un colegiu de procurori din toate 
ţările participante. Aceştia vor coordona investigaţiile curente desfăşurate de către procurorii delegaţi în fiecare 
stat participant. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laura Codruţa Kovesi este audiată astăzi de procurorii Secţiei de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie în 
dosarul privind extrădarea lui Nicolae Popa 
Laura Codruţa Kovesi va fi audiată joi, de procurorii Secţiei de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie, în dosarul 
privind extrădarea lui Nicolae Popa, în care fosta şefă DNA are calitatea de suspect. Dosarul a fost deschis în urma 
unui denunţ al lui Sebastian Ghiţă. 
Fosta şefă a DNA a fost chemată, joi, la Parchetul General, pentru a fi audiată de către procurorii Secţiei de 
anchetare a magistraţilor în dosarul în care Kovesi este suspect. 
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În privinţa acestui dosar, Laura Codruţa Kovesi a acuzat, recent, că sunt multe "coincidenţe", una fiind data la care 
este chemată la audieri, care coincide cu o şedinţă din Parlamentul European ce vizează concursul pentru şefia 
Parchetului European. 
"E clar că această chestiune cu dosarul penal, sunt mult coincidenţe. S-a început următirea penală când am plecat 
la Bruxelles, coincidenţă- sunt citată în 7 martie, când va fi luată o decizie în Parlamentul European. O să vedem 
cât de mult afectează. Ceea ce a ţinut de mine eu am făcut, din punct de vedere al tehinicii profesioniste eu 
treaba am terminat-o. Acum este o decizie politică. Această decizie politică nu am determinat-o eu sau alt 
candidat, ci a fost o decizie stabilită prin regulament", a declarat Laura Codruţa Kovesi, la Europa Fm. 
În acest dosar, Laura Codruţa Kovesi are calitatea de suspect în dosarul privind extrădarea lui Nicolar Popa, 
faptele anchetate fiind luare de mită, mărturie mincinoasă şi abuz în serviciu. Dosarul a fost deschis în decembrie 
2018, ca urmare a unei sesizări a lui Sebastian Ghiţă, care spune că i-a dat bani lui Kovesi pentru extrădarea lui 
Popa din Indonezia. 
Totodată, Laura Codruţa Kovesi candidează şi la şefia Parchetului European, iar ea a primit cele mai multe voturi 
în comisia LIBE după audierea de la finele lunii februarie, şi anume, 26 de voturi. Următoarele etape vor fi decise 
în Conferinţa Preşedinţilor din 7 martie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Laura Codruța Kovesi, printre cele 21 de personalități ale anului selectate de Universitatea Harvard 
Fosta șefă a DNA, Laura Codruța Kovesi, se află printre personalitățile anului 2019 alese de Universitatea Harvard. 
Instituția a publicat lista cu femeile care au adus contribuții uimitoare în lume în domeniul judiciar și legislativ. 
Printre cele 21 de nume se află și Laura Codruța Kovesi, care acum e favorită pentru a prelua șefia Parchetului 
European. 
Selecția s-a făcut în urma propunerilor transmise de studenții sau de angajații Facultății de Drept a Universității 
Harvard. 
Aceste femei sunt voci puternice în domeniile lor, fie că își desfășoară activitatea într-un tribunal, într-o sală de 
clasă sau militând în stradă, subliniază realizatorii clasamentului. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 CSM explică AVIZUL negativ pe OUG 7: Nu rezolvă toate solicitările. Se impune refacerea proiectului 
CSM arată, în motivare, că a avizat negativ proiectul de modificare a OUG 7 deoarece, în urma analizei plenului, s-
a constatat că actul normativ răspunde doar în parte solicitărilor Consiliului, nefiind abrogate articolele semnalate 
de membri. CSM apreciază că se impune refacerea proiectului. 
„Analizând proiectul de Ordonanţă de urgenţă a Guvernului pentru modificarea şi completarea unor acte 
normative în domeniul justiţiei, transmis spre avizare de Ministerul Justiţiei, plenul CSM constată că acesta 
răspunde doar în parte solicitării anterioare a Consiliului, prin eliminarea unora dintre soluţiile legislative adoptate 
prin OUG 7/2019 şi respectiv prin revenirea unor dispoziţii legale la forma avută anterior modificărilor aduse prin 
OUG menţionată”, se arată în motivarea deciziei de marţi a plenului CSM. 
 Avizul negativ a fost votat în unanimitate de către membrii CSM. 
Totodată, în documentul menţionat se arată că proiectul de modificare a Ordonanţei de Urgenţă nr. 7/2019 nu 
conţine toate solicitările membrilor CSM. 
„Proiectul de act normativ analizat nu rezolvă, însă, toate solicitările CSM, nefiind înlăturate celelalte dispoziţii 
cuprinse în OUG 7/2019 cu pivire la care plenul apreciase că se impune abrogarea. În consecinţă, consecvent 
poziţiei sale exprimate în şefinţa din 25 februarie 2019, plenul CSM apreciază că se impune refacerea proiectului 
de act normativ, cu luarea în considerare a solicitării sale anterioare de abrogare a tuturor dispoziţiile din OUG 7 
care nu au fost adoptate ca urmare a sesizării CSM”, se mai menţionează în motivare. 
OUG pe legile justiţiei a fost adoptată, marţi de Guvern, în ciuda avizului negativ al plenului CSM (avizul este 
consultativ). 
La scurt timp după şedinţă, Toader a prezentat cele cinci modificări pe care le conţine Ordonanţa. 
Potrivit lui Toader modificările din OUG vizează următoarele: 
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- vor fi aborgate prevederile care vizau posibilitatea ca şi judecătorii să candideze la funcţii de conducere în 
parchete; totodată, avizul consultativ în privinţa acestora va fi dat de Secţia pentru procurori. 
- se abrogă alineatul care interzicea delegările în funcţiile de conducere din parchete pentru posturile pentru care 
numirea era făcută de către preşedinte. 
- se renunţă la motivul pentru care este pierdută calitatea de magistrat, şi anume buna reputaţie. 
- a patra modificare vizează salarizarea celor din segmentul IT din sistemul judiciar (vor avea acelaşi grad de 
salarizare) 
- a cincea modificare vizează remedierea diferenţierii „nejustificate” între specialiştii cu acelaşi profil profesional 
de la DNA şi DIICOT faţă de cei de la Secţia specială. 
Chiar dacă proiectul de modificare conţine prevederi solicitate de către magistraţi, procurorii au decis să continue 
protestul deoarece vor ca prevederile privind Secţia de anchetare a magistraţilor să fie eliminate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ordonanța de urgență 7, analizată de Comisia de la Veneția 
Comisia de la Veneția va emite o opinie oficială în legătură cu ordonanțele care modifică legile justiției şi stabilesc 
funcţionarea Secției speciale de anchetare a magistraților. 
Comisia de Monitorizare a Adunării Parlamentare a Consiliului Europei a admis solicitarea PNL de a fi sesizată 
Comisia de la Veneția. 
Totodată, președintele liberalilor, Ludovic Orban, a somat guvernul să oprească orice alt demers legislativ în 
domeniul justiției sau în domeniul penal, până când experții Comisiei vor finaliza analiza. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Dăncilă: România este credibilă. Funcţia unei rezerve de aur păstrate în afara ţării nu se mai justifică 
Premierul Viorica Dăncilă consideră că România are o altă situaţie economică şi poziţie internaţională faţă de 
perioada 1999 - 2002, când a fost transferată rezerva de aur la Londra, precizând că în acest moment funcţia unei 
asemenea rezerve păstrate în afara ţării nu se mai justifică şi că şi alte state, precum Germania, Austria sau Belgia, 
au făcut acelaşi lucru. 
„România are cu totul altă situaţie economică şi poziţie internaţională faţă de anii 1999 - 2002, când a fost făcut 
transferul celor 61 de tone de aur la Londra. România este credibilă, are o solvabilitate mult mai consistentă, mai 
solidă faţă de acum 19 ani. Suntem stat membru al Uniunii Europene şi NATO, avem o economie de piaţă deplin 
funcţională, avem o creştere economică robustă şi susţinută an de an şi avem una dintre cele mai mici datorii 
publice”, a declarat Viorica Dăncilă într-un interviu difuzat, miercuri seară, de Antena 3. 
Premierul a precizat că ţara noastră are rezerve internaţionale consistente, de 32 de miliarde de euro, din care 
rezerva de aur reprezintă doar 3,8 miliarde de euro. 
„România are rezerve internaţionale consistente, aproximativ 32 de miliarde de euro, constituite la nivelul BNR, 
din care rezerva de aur înseamnă doar 3,8 miliarde de euro. Prin urmare, funcţia unei rezerve de aur consistente, 
păstrate în afara ţării, nu se mai justifică. România vrea să facă exact acelaşi lucru pe care l-au făcut deja sau 
urmează să îl facă şi alte state, precum Germania, Austria, Belgia sau Olanda sau Elveţia. Atunci preşedintele ar 
trebui să acuze şi aceste state pentru că fac acelaşi lucru”, a mai spus Viorica Dăncilă. 
Liviu Dragnea şi Şerban Nicolae au iniţiat un proiect de lege pentru aducerea în ţară a rezervei de aur de la Londra. 
(Sursa: News.ro) 
 

 CCR va discuta pe 8 mai sesizarea Opoziţiei pe OUG privind reorganizarea activităţii ANAF 
Curtea Constituţională a României va dezbate, pe 8 mai, sesizarea partidelor de Opoziţie asupra legii pentru 
modificarea OUG 74/2013 privind unele măsuri pentru îmbunătăţirea şi reorganizarea activităţii ANAF şi 
completarea unor acte normative. 
Opoziţia a sesizat, marţi, modificarea actului normativ de reorganizare a Agenţiei Naţionale de Administrare 
Fiscală. 
Semnatarii sesizării fac referile la două articole din Constituţie cel care spune „Nicio cheltuială bugetară nu poate 
fi aprobată fără stabilirea sursei de finanţare” şi prevederea care arată că „în cazul în care o iniţiativă legislativă 
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implică modificarea prevederilor bugetului de stat sau a bugetului asigurărilor sociale de stat, solicitarea 
informării (n.n. Guvernului) este obligatorie”. 
Prin urmare, din coroborarea celor două dispoziţii constituţionale, rezultă necesitatea ca orice iniţiativă legislativă 
cu implicaţii bugetare să fie dezbătută cu informarea prealabilă a Guvernului, care trebuie să se pronunţe asupra 
oportunităţii economice şi financiare a acesteia. 
„Adoptarea unei iniţiative legislative cu impact bugetar în lipsa unui punct de vedere al Guvernului şi, pe cale de 
consecinţă, fără stabilirea sursei de finanţare, poate duce la imposibilitatea aplicării actului normativ din lipsă de 
fonduri bugetare”, susţin parlamentarii Opoziţiei în textul sesizării formulate la CCR. 
De asemenea, reprezentanţii Opoziţiei argumentează că reglementările proiectului de lege pentru modificarea 
OUG 74/2013 privind reorganizarea activităţii ANAF conţine reglementări incomplete de natură să afecteze 
eficienţa actului normativ. 
În acest sens, Opoziţia aminteşte de modificările aduse articolului 10 din OUG nr. 74/2013, care reglementează 
înfiinţarea direcţiilor finanţelor publice judeţene, respectiv a municipiului Bucureşti, prin divizarea direcţiilor 
regionale ale finanţelor publice, fără însă a stabili reguli clare în privinţa modului în care urmează a fi repartizate 
atribuţiile şi personalul către direcţiile nou înfiinţate. 
Şi articolul 11 alin. (1) din OUG nr. 74/2013, stabileşte, în mod sumar, că „patrimoniul, arhiva, prevederile 
bugetare, execuţia bugetară şi orice alte bunuri” se preiau de către direcţiile finanţelor publice judeţene nou-
înfiinţate, fără a se prevedea vreun criteriu pe baza căruia acestea urmează a fi repartizate. 
Totodată, propunerea legislativă conţine o serie de paralelisme legislative, contrar art. 16 alin. (1) din Legea nr. 
24/2000 privind normele de tehnică legislativă pentru elaborarea actelor normative, care stabileşte că „În 
procesul de legiferare este interzisă instituirea aceloraşi reglementări în mai multe articole sau alineate din acelaşi 
act normativ (…)”, astfel: 
„ - potrivit art. I pct. 1, referitor la art. 10 alin. (1) din OUG nr. 74/2013, „În subordinea Agenţiei se înfiinţează 
direcţiile finanţelor publice judeţene, (…), instituţii publice cu personalitate juridică”, soluţie legislativă preluată şi 
la art. I pct. 1, referitor la art. 10 alin. (7), care prevede că „Direcţiile finanţelor publice judeţene, respectiv a 
municipiului Bucureşti, dobândesc personalitate juridică”; 
- la art. I pct. 1, dispoziţiile referitoare la art. 10 alin. (5) şi la art. 10 alin. (8) au acelaşi obiect, ambele stabilind că 
personalul direcţiilor regionale ale finanţelor publice se preia de către direcţiile finanţelor publice judeţene, 
respectiv a municipiului Bucureşti, în limita numărului de posturi aprobat”, potrivit sursei citate. 
Dispoziţiile care prevăd că „procedurile aflate în derulare la nivelul direcţiilor generale regionale ale finanţelor 
publice se continuă de Agenţie şi/sau de direcţiile judeţene ale finanţelor publice, respectiv a municipiului 
Bucureşti, după caz, conform competenţelor (…)”, fără a se identifica cu claritate care sunt procedurile avute în 
vedere de către legiuitor şi fără a stabili cu exactitate care dintre acestea urmează a fi continuate de către Agenţie 
şi care de către direcţiile judeţene. 
Partidele de Opoziţie vorbesc şi despre prevederile care stabilesc că „pentru litigiile aflate pe rolul instanţelor 
judecătoreşti, indiferent de faza de judecată, Agenţia şi/sau direcţiile judeţene ale finanţelor publice, respectiv a 
municipiului Bucureşti, după caz, se subrogă în toate drepturile şi obligaţiile aferente şi dobândesc calitatea 
procesuală a direcţiilor generale ale finanţelor publice din care s-au divizat”, fără a prevedea criterii minimale în 
funcţie de care să se poată stabili identitatea continuatorului direcţiei regionale a finanţelor publice aflată în 
litigiu. 
„Astfel, pe de o parte, textul nu permite delimitarea categoriilor de litigii în care calitatea de continuator ar urma 
să aparţină Agenţiei de cele în care această calitate ar reveni direcţiilor judeţene şi, pe de altă parte, nu sunt 
prevăzute criterii în funcţie de care să se stabilească direcţia judeţeană îndrituită să continue litigiul pendinte”, 
completează sursa menţionată. 
Sesizarea a fost semnată de 104 deputaţi ai partidelor PNL, USR, PMP şi Pro România. 
Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, pe 27 februarie, legea pentru modificarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr.74/2013 privind unele măsuri pentru îmbunătăţirea şi reorganizarea activităţii Agenţiei Naţionale 
de Administrare Fiscală, precum şi pentru modificarea şi completarea unor acte normative. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Apărării despre livrarea întârziată a transportoarelor blindate Piranha 5: Cu penalizările de rigoare, 
acest produs va intra în înzestrarea armatei, eu sper că în 2 luni. Proceduri pentru F-16 
"Este foarte posibil să intrăm într-o perioadă în care vom emite facturile pentru penalizări, pentru că nu s-au 
respectat termenii livrării, în condițiile în care noi avansurile le-am plătit", a anunţat, miercuri seară, la Tema Zilei 
ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, referitor la livrarea primelor 36 de transportoare 8x8. El și-a exprimat 
totuși speranța că produsul va intra în înzestrarea Armatei Române în următoarele două luni. 
"Este o procedură începută în cursul anului trecut, este drept că undeva la mijlocul lunii februarie trebuiau să fie 
livrate primele 36 de bucăți transportoare 8x8 funcționale, (...) La ultimele teste de acceptanță, această turelă nu 
trecuse aceste teste. Este foarte posibil să intrăm într-o perioadă în care vom emite facturile pentru penalizări, 
pentru că nu s-au respectat termenii livrării, în condițiile în care noi avansurile le-am plătit pentru aceste 
transportoare", a subliniat ministrul Apărării. 
"Este un produs extrem de complex, cu integrare a acestui produs în România, un contract care a prevăzut ca 
minim 6 bucăți din acestea să fie (...) integrate și parte din ele construite aici, în România - nu se face carcasa, nu 
se face motorul - dar să fie integrate în industria noastră de apărare, respectiv în Uzina mecanică București", a 
declarat ministrul. 
"Este doar o perioadă de întârziere. Cu penalizările de rigoare, acest produs va intra în înzestrarea armatei eu sper 
că în următoarele 2 luni de zile - primele 36", a mai subliniat Gabriel Leș. 
Programul de înzestrare "Transportor blindat pentru trupe 8x8" a fost iniţiat acum 2 ani. În ianuarie 2017, 
Ministerul Apărării a semnat contractul pentru achiziţia a 227 de blindate Piranha 5 de la compania americană 
General Dynamics. Contractul are o valoare de aproximativ 900 de milioane de euro. 
Referitor la cele 36 de avioane F-16 de care România mai are nevoie, ministrul Apărării nu a putut preciza dacă 
aceste aparate vor fi noi, dar a dat asigurări că, în cazul în care vor fi achiziționate second hand, vor fi upgradate în 
industria noastră de apărare. 
"Suntem în procedură pentru aceste noi avioane pe care dorim... Noi, mă refer încă 36 de avioane, cel puțin, pe 
care trebuie să le achiziţionăm, astfel încât să avem câteva escadrile funcţionale şi capabile, această capabilitate 
să înlocuiască vechile MiG-uri pe care le avem. Bineînţeles că dorinţa noastră ar fi ca aceste avioane să fie noi. În 
acest moment nu pot să comunic dacă va exista această posibilitate pentru a achiziţiona aceste aparate noi. Ceea 
ce pot să vă spun este că toate procedurile pe care le avem în acest moment în derulare pentru achiziţionarea 
următoarelor avioane F-16, dacă vor fi avioane second hand, vor fi cu upgradare în industria noastră de apărare. 
Deci, aceste avioane se vor face în România şi vor fi, bineînţeles, echipate la capabilităţile actuale", a declarat Leș. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Măsuri INEDITE în Educație - Evaluarea națională de la clasa a VIII-a ar putea fi desființată/ Învătământul 
obligatoriu ar urma să înceapă la 5 ani 
Ecaterina Andronescu anunta ca se consulta cu directorii de scoli privind necesitatea Evaluarii Nationale de la 
clasa a VIII-a, existând posibilitatea ca testul sa fie desfiintat, intrucat de la anul invatamantul obligatoriu ar putea 
incepe la 5 ani si sa se termine in clasa a XII-a. 
Ministrul a precizat ca modificarea se va face printr-un proiect de schimbare a Legii Educatiei, un vot decisiv pe 
acets subiect urmând sa se dea astazi, in plenul Senatului. 
”Este acum la Senat, chiar este pe lista de vot, o lege care stabilește obligativitatea ultimelor două grupe la 
grădință – grupa mijlocie și grupa mare – și ultimii doi ani de liceu, începând din anul 2020. Anul acesta va trebui 
să pregătim preluarea, la început de ciclu și la sfârșit de ciclu, în învățământul obligatoriu,” a declarat ministrul 
Ecaterina Andronescu pe 5 martie la Comisia pentru drepturile omului, culte şi problemele minorităţilor naţionale, 
din Camera Deputaților, potrivit Edupedu.ro. 
”Noi am declanșat aceste dezbateri publice cu directorii școlilor și-n București, și-n alte județe din țară să 
încercăm să vedem și care este percepția. Pentru că acum evaluarea de la clasa a VIII-a este doar o evaluare 
pentru încheierea gimnaziului și repartizarea elevilor în școli profesionale, clasice sau duale, și respectiv în licee. 
Clasa a VIII-a nu mai reprezintă sfârșitul învățământului obligatoriu, cum era în legea 84, de exemplu. Dacă 
învățământul devine obligatoriu pe 12 clase se justifică evaluări intermediare? Ca să întărim ritmul acesta al 
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învățării continue, pentru că el este cel care dă și temeinicie învățării. Toate sunt care, fără îndoială, merită să le 
discutăm”, a mai spus Andronescu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tăriceanu, întrevederi cu ambasadorii Spaniei şi Regatului Unit în România 
Preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu i-a primit, miercuri, pe ambasadorul Spaniei în România, Manuel 
Larrotcha Parada şi pe ambasadorul Marii Britanii în România, Andrew Noble. Discuţiile s-au axat pe relaţiile 
diplomatice dintre state şi pe Brexit. 
Tăriceanu a apreciat „nivelul foarte bun al relaţiei strategice româno-britanice, care asigură cadrul necesar 
dezvoltării şi aprofundării cooperării sectoriale între cele două state, un factor necesar şi determinant pentru 
viitorul relaţiei bilaterale, după retragerea Marii Britanii din Uniunea Europeană”, potrivit unui comunicat al 
Senatului. 
În acest context, preşedintele Senatului a reliefat rolul important pe care diplomaţia parlamentară îl are în 
reînnoirea Parteneriatului Strategic bilateral. 
„În cadrul dialogului au fost abordate aspecte referitoare la Brexit, precum şi tematica legată de cooperarea 
bilaterală în domeniul securităţii la Marea Neagră. Totodată, preşedintele Senatului a evidenţiat tendinţa 
ascendentă a schimburilor comerciale şi a menţionat deschiderea părţii române de a explora modalităţi 
suplimentare de realizare a potenţialului încă nedezvoltat în acest domeniu”, mai arată sursa citată. 
-0:09 
Andrew Noble i-a transmis şefului Senatului aprecierea sa faţă de „contribuţia la economiile celor două ţări pe 
care o are numeroasa comunitate de cetăţeni români rezidenţi în Marea Britanie, care au demonstrat o foarte 
bună integrare socială şi pe piaţa muncii, datorită pregătirii profesionale superioare şi a împărtăşirii de valori 
comune, favorabile construirii de punţi între cele două ţări”. 
Tăriceanu a avut o întrevedere, la Parlament şi cu ambasadorul Spaniei în România, Manuel Larrotcha Parada, cu 
care a vorbit despre relaţiile diplomatice dintre România şi Spania, dar şi despre mai multe domenii de cooperare, 
cum ar fi cel economic. 
Astfel, preşedintele Senatului „a subliniat rolul diplomaţiei parlamentare şi a diversificării dialogului bilateral la 
nivel parlamentar pentru dezvoltarea relaţiilor româno-spaniole”. 
De asemenea, Călin Popescu Tăriceanu a reconfirmat interesul deosebit pentru aprofundarea şi consolidarea 
relaţiilor bilaterale, menţionând Parteneriatul Strategic dintre România şi Spania, care oferă un cadru cuprinzător 
pentru dezvoltarea cooperării sectoriale în toate domeniile de interes comun. 
„În cadrul întrevederii au fost trecute succint în revistă relaţiile foarte bune existente între cele două ţări în plan 
economic şi cultural, evidenţiind importanţa contribuţiei pentru întărirea punţilor de legătură între cele două 
naţiuni pe care o are comunitatea românilor care trăiesc şi muncesc în Spania, bucurându-se pe deplin de 
drepturile pe care le au în calitate de cetăţeni europeni – un exemplu de bune practici la nivel european”, 
conchide sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Confederaţia Naţională pentru Antreprenoriat Feminin semnează, joi, protocoale de cooperare cu entităţi 
internaţionale similar 
Confederaţia Naţională pentru Antreprenoriat Feminin (CONAF) semnează, joi, protocoale de cooperare cu o serie 
de entităţi similare din Marea Britanie, Ungaria şi Republica Moldova. 
Potrivit organizatorilor, la evenimentul organizat la Opera Naţională din Bucureşti, din partea CONAF va participa 
Cristina Chiriac, preşedintele organizaţiei, iar printre subiectele ce vor fi abordate se află: importanţa 
antreprenoriatului feminin în economia românească şi economia mondială, lansare platformă comună de 
cooperare cu confederaţii internaţionale, susţinerea intereselor antreprenorilor în spaţiul UE şi promovarea 
intereselor economice ale României. 
Confederaţia Naţională pentru Antreprenoriat Feminin este organizaţia care are ca obiectiv promovarea şi 
susţinerea antreprenoarelor din România şi îşi propune creşterea competitivităţii, realizarea unei platforme 
comune de cooperare cu confederaţii internaţionale, susţinerea intereselor antreprenorilor în spaţiul Uniunii 
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Europene, schimb de experienţă şi promovarea intereselor economice ale României. 
CONAF reuneşte două mari Federaţii şi cinci Asociaţii: Federaţia Femeilor de Afaceri din Regiunea Nord-Est, 
Federaţia Patronatelor Femeilor Antreprenor, Asociaţia Naţională de Turism Rural, Ecologic şi Cultural (ANTREC), 
Asociaţia Freelancerilor, Asociaţia Naţională a Antreprenorilor (ANAA), Asociaţia Română pentru Procotol şi 
Ceremonial şi Asociaţia pentru Dezvoltarea Antreprenoriatului Autohton (ADAA). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Studiu al Comisiei Europene | Care sunt principalele griji ale românilor 
Scumpirile, sistemul de sănătate şi condiţiile de trai sunt cele mai mari griji ale românilor. E concluzia raportului 
naţional despre România şi apare în cel mai recent Eurobarometru al Comisiei Europene. Şi deşi trăim în Uniunea 
Europeană de 12 ani, suntem diferiţi de cetăţenii celorlalte state membre când vine vorba de problemele de care 
ne plângem. 
Creşterea preţurilor şi costul traiului de zi cu zi îi îngrijorează cel mai tare pe români. 35% dintre participanţii la 
sondajul Comisiei Europene au declarat că e cea mai mare problemă cu care se confruntă, iar ponderea lor este în 
creştere faţă de anul trecut. 25% dintre cei chestionaţi spun că îi nemulţumeşte şi sistemul de sănătate, iar 
numărul lor este mai mare. Şi condiţiile de trai le dau bătăi de cap, 19 la sută dintre români au recunoscut acest 
lucru. 
Cetăţenii din alte state europene spun că cea mai mare problemă este şomajul, 23 la sută dintre aceştia au dat 
acest răspuns. Trebuie să spunem că românii nu au menţionat această problemă. De asemenea, şi creşterea 
preţurilor, alături de imigraţie, îi sperie pe 21% dintre europeni. 
Pe lângă problemele identificate la nivelul fiecărei ţări, cetăţenii europeni se gândesc cu îngrijorare şi la situaţia 
din Uniunea Europeană. Imigraţia, de exemplu, îi preocupă pe 40% dintre europeni, faţă de 25% dintre români. Iar 
terorismul, pe 20% dintre europeni, comparativ cu 24% dintre români. 
Care va fi situaţia economică în următorul an în fiecare ţară? Cei mai pesimişti sunt englezii, 43% dintre ei cred că 
vor trăi mai prost. La fel răspund şi 36% dintre greci, 34% dintre francezi și suedezi şi 33% dintre români. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Venezuela îl expulzează pe ambasadorul Germaniei, după ce diplomatul şi alţi colegi europeni, inclusiv din 
România, l-au întâmpinat pe Juan Guaido 
Administraţia Nicolas Maduro a decis expulzarea ambasadorului Germaniei, Daniel Martin Kriener, din cauza 
ingerinţelor în afacerile interne, după ce diplomatul german l-a întâmpinat la revenirea în Venezuela, alături de 
colegi europeni, inclusiv din România, pe liderul opoziţiei, Juan Guaido. 
"Venezuela anunţă public decizia de a-l declara «persona non grata» pe ambasadorul Germaniei, Daniel Martín 
Kriener, din cauza ingerinţelor recurente în afacerile interne ale ţării, prin încălcarea flagrantă a normelor care 
guvernează relaţiile internaţionale", anunţă Ministerul de Externe de la Caracas, într-un comunicat postat pe site-
ul instituţiei. 
"Venezuela consideră inacceptabil ca un reprezentant diplomatic străin să exercite pe teritoriul său un rol public 
mai adecvat unui lider politic, prin alinierea clară cu agenda de conspiraţie a segmentelor extremiste ale opoziţiei 
venezuelane", precizează instituţia. 
Daniel Martin Kriener s-a numărat printre diplomaţii occidentali care l-au aşteptat la aeroport pe liderul opoziţiei, 
Juan Guaido, la revenirea în Venezuela. 
Juan Guaido, care s-a autoproclamat preşedinte interimar, a revenit luni după-amiază în Venezuela, unde riscă să 
fie arestat, fiind aşteptat în aeroport, potrivit unor surse, de diplomaţi din Statele Unite şi din Uniunea Europeană, 
inclusiv din România. "Cunoaştem riscurile cu care ne confruntăm. Suntem puternici, continuăm", a declarat Juan 
Guaido, potrivit BBC, la sosirea pe Aeroportul internaţional "Simón Bolívar" din Caracas. 
Juan Guaido părăsise Venezuela în urmă cu câteva săptămâni prin ignorarea unei interdicţii de călătorie impusă 
de Curtea Supremă de Justiţie. Administraţia Nicolas Maduro a avertizat că liderul opoziţiei riscă să fie arestat. 
Juan Guaido a fost aşteptat în incinta aeroportului de diplomaţi din Germania, Olanda, Statele Unite, Chile, Franţa 
şi România, afirmă surse citate de site-urile de ştiri ElTiempo.com şi LaPrensaGrafica.com. 
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Juan Guaidó, şeful Adunării Naţionale din Venezuela, s-a autoproclamat preşedinte interimar al ţării, contestându-
l oficial pe preşedintele Nicolás Maduro în contextul crizei politice grave. Nicolas Maduro tocmai a început al 
doilea mandat de preşedinte al Venezuelei, dar zeci de mii de persoane continuă protestele, denunţând fraude 
electorale. 
Preşedintele Statelor Unite, Donald Trump, a decis să îl recunoască pe Juan Guaidó ca fiind preşedinte interimar al 
Venezuelei. Numeroase ţări din Uniunea Europeană, inclusiv România, au luat decizii similare. Însă Italia şi Grecia 
au semnalat că nu îl vor recunoaşte pe liderul opoziţiei din Venezuela, Juan Guaido, drept preşedinte interimar, 
avertizând că trebuie evitat un război precum cel din Libia. 
Administraţia Vladimir Putin a avertizat că va face totul pentru apărarea preşedintelui Venezuelei, Nicolas 
Maduro, după ce, pe fondul speculaţiilor privind o presupusă invazie militară prin Columbia, Casa Albă a reiterat 
că preşedintele Donald Trump menţine "toate opţiunile". De asemenea, China, Turcia, Cuba şi Siria îl susţin pe 
Nicolas Maduro. 
(Sursa: Mediafax) 
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